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PROTOKÓŁ  
z obrad X Sesji Rady Gminy Sorkwity 

z dnia  23 sierpnia 2019r.  
  
Początek posiedzenia godz.900. 
Zakończenie obrad godz.1010 
Obecnych radnych 13 (załącznik nr 1 )nieobecni na posiedzeniu: J. Gałka, S.Ochnik 
Lista  obecności sołtysów( załącznik nr 2) 
Podjęto uchwały od  Nr X/70/2019 do Nr X/74/2019. 
 
 

Porządek posiedzenia. 
 

Dot. pkt. 1  Otwarcie sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram X sesję Rady Gminy Sorkwity.                                 
W naszym przypadku ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych. Stwierdzam, że w sesji uczestniczy                      
13 radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada Gminy może obradować i podejmować prawomocne 
uchwały. Witam serdecznie wszystkich  Pana Wójta Józefa Maciejewskiego, zaproszonego gościa 
koordynatora regionalnego z fundacji GlobalEco, Panią Skarbnik, Panią Sekretarz, Panią Mecenas, 
kierowników jednostek organizacyjnych, sołtysów, radnych,  oraz pracowników urzędu i  Dyrektorów szkół. 
  
Dot. pkt.2   Zgłaszanie wniosków o zmianę w porządku obrad. 
 
 Przewodnicząca Rady Mariola Plichta – odczytam porządek obrad dzisiejszej sesji i proszę                                 
o zgłaszanie wniosków w porządku obrad.  
 

1.   Otwarcie sesji i ogłoszenie porządku obrad. 
2. Zgłaszanie wniosków o zmianę w porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z IX  sesji .  
4. Informacja o stanie i przygotowaniu placówek oświatowych do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 

2019/2020. 
5. Informacja Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o podjętych działaniach Komisji w I półroczu 

2019r.  
6. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmiany budżetu Gminy Sorkwity na 2019 r. uchwalonego uchwałą Nr III/17/2018 z dnia  21 grudnia 
2018r. 
b) powołania zespołu do zaopiniowania i przedstawienia Radzie Gminy kandydatów na ławników 
sądowych. 
c) zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydacie na ławnika.  
d) zniesienia statusu pomnika przyrody. 

7. Interpelacje i wnioski radnych. 
8. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
9. Informacja Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie między sesjami. 
10. Sprawy różne. 
11. Zamknięcie sesji 

 
 
Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta  – chciałabym zgłosić dwie zmiany pierwsza- usunąć punkt 5 
informację Przewodniczącego KR o podjętych działaniach Komisji w I półroczu 2019r. oraz w pkt 6 dodać 
literę e jako nową uchwałę- wyrażenia zgody na sprzedaż zabudowanej nieruchomości stanowiącej własność 
gminy Sorkwity oraz określenie wysokości bonifikaty od ustalonej ceny sprzedaży.  
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Dot. pkt. 3    Przyjęcie protokołu z IX sesji  
 
 Przewodnicząca Rady Mariola Plichta - proszę o zgłaszanie uwag do protokołu.                                           
W związku z brakiem uwag Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła głosowanie nad przyjęciem 
protokołu z ostatniej sesji. 
 
Głosowanie jawne: 
       Głosowało  - 13 radnych; 
                  „za” - 13 radnych. 
         „przeciw” – 0 radnych 
„wstrzymał się „- 0 radnych 
„nie oddanych” – 0 radnych 
 
 
Stwierdzam, że protokół z ostatniej sesji został przyjęty. 
 
Koordynator regionalny firmy GlobalEco przedstawił ofertę przygotowywania wniosków o dotacje dla 
mieszkańców na m.in. termomodernizację budynku, kotły i urządzenia grzewcze. Kto może otrzymać 
dotacje, jakie są rodzaje dotacji, informacje finansowe oraz na co można otrzymać dotacje. Zostawił 
wizytówki i ulotki.  

 
Dot. pkt 4 Informacja o stanie i przygotowaniu placówek oświatowych do rozpoczęcia nowego roku 
szkolnego 2019/2020. 
 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sorkwitach – szkoła podstawowa w Sorkwitach przygotowana jest już 
do rozpoczęcia roku szkolnego. Placówka będzie liczyła 130 uczniów, braki kadrowe zostały uzupełnione. 
Przed nami przegląd BHP. W czasie wakacji zakupiono nowe meble do biblioteki szkolnej, 
wyremontowano pomieszczenie socjalne dla pracowników kuchni. Mamy już wszystkie podręczniki.  

 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Warpunach- nasza szkoła także jest przygotowana do rozpoczęcia roku 
szkolnego, trwają ostanie prace porządkowe, trwa jeszcze remont dachu na części starej budynku, mam 
nadzieję że w połowie przyszłego tygodnia będzie już zakończony. Przed nami jeszcze przegląd bhp. W 
trakcie wakacji pomimo urlopów szkoła była otwarta i trwały drobne prace remontowe. Odnowiono 
magazynek sprzętu sportowego, ze środków przekazanych przez społeczność lokalna , która korzystała z sali 
przekazały środki na potrzeby szkoły stąd też udało nam się zakupić regały na sprzęt sportowy. Pomalowano 
łazienkę w starej części budynku, odnowiono gabinet dla nowej Pani Dyrektor, wykonano drobne prace 
naprawcze.. Zamówiono podręczniki i materiały ćwiczeniowe jeszcze na nie czekamy.  Dokonano 
inwentaryzacji majątku szkoły w związku z przekazaniem dla nowej Pani Dyrektor. Udało nam się 
skompletować cała kadrę. Do szkoły będzie uczęszczać 143 uczniów w tym 19 uczniów do klasy 1.  
Dyrektor podziękowała za 12 letnią współpracę w związku z rezygnacją ze stanowiska Dyrektora Szkoły.    
 
Dot, pkt 5.   Podjęcie uchwał w sprawie 
 
 
5a- zmiany budżetu Gminy Sorkwity na 2019r uchwalonego uchwałą Nr III/17/2018 z dnia 21 grudnia 
2018r.  
 
 
Skarbnik Gminy Sorkwity- A. Łuciuk –  proponowane zmiany do budżetu, szczegółowo omówione 
zostały posiedzeniu komisji w dniu 21.08.2019r.Zmiany są głównie w związku ze zmianami funduszy 
sołeckich poszczególnych sołectw. Ponadto wprowadzamy dotacje z urzędu wojewódzkiego.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
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 Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
 
Głosowanie jawne: 
Głosowało -           13 radnych; 
                    „za” - 13 radnych. 
            „przeciw” – 0 radnych  
  „ wstrzymał się” - 0 radnych 
  „nie oddanych” –  0 radnych 
 
Uchwała została podjęta.  
 
5b-powołanie zespołu do zaopiniowania i przedstawienia Radzie Gminy kandydatów na ławników 
sądowych.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta odczytała projekt uchwały i poprosiła komisje o opinie w 
tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 Głosowanie jawne: 
              Głosowało - 13 radnych; 
                        „za” - 13 radnych 
                „Przeciw”-   0 radny 
       „ wstrzymał się” - 0 radnych 
        „nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta. 
 
5c- zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego policji informacji o kandydacie na ławnika.  
 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta odczytała projekt uchwały i poprosiła o opinie komisji w 
tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
      Głosowało - 13 radnych; 
                 „za” - 13 radnych. 
        „przeciw” –  0 radnych 
„wstrzymał się” - 0  radnych 
„nie oddanych” – 0 radnych 
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Uchwała została podjęta. 
 
5d- zniesienia statusu pomnika przyrody 
Uchwała została dokładnie omówiona podczas posiedzenia Komisji Stałych w dniu 21.08.2019r.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta –poproszę o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta przeprowadziła 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
     Głosowało    - 13 radnych; 
                  „za” - 13 radnych. 
          „przeciw” – 0 radnych 
 „wstrzymał się” - 0  radnych 
 „nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta.  
 
5e- wyrażenia zgody na sprzedaż zabudowanej nieruchomości stanowiącej własność gminy Sorkwity 
oraz określenie wysokości bonifikaty od ustalonej ceny sprzedaży.  
Uchwała została omówiona szczegółowo na posiedzeniu wspólnym  Komisji Stałych w dniu 21.08.2019r. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta –poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
  
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta przeprowadził 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
        Głosowało - 13  radnych; 
                  „za” – 12  radnych. 
             „przeciw”- 0 radnych 
  „wstrzymał się” - 0  radnych 
  „nie oddanych” – 1 radnych 
 
Uchwała została podjęta.  
 
 
Dot. pkt 6  Interpelacje i wnioski radnych . 
 
Maria Gałązka- w tej sprawie rozmawialiśmy trochę na komisji, jednak po zastanowieniu się nasuwa mi się 
wiele pytań, a chodzi mi o realizacje oświetlenia w Jędrychowie. Mam zawiadomienie o wyborze oferty, 
rozumiem, że firma została wybrana, był jeden kandydat z tym że mam też warunki przyłączenia, gdzie w 
nich jakieś wielkich rygorów zakład energetyczny nie stawia, tylko zainstalowanie leży w gestii gminy.  
Mam takie pytania: czy z osobą czy też firmą podpisano już umowę czy nie jeszcze? I czy ewentualnie 
wysyłając tą ofertę określono w niej warunki? Chodzi o to że słupy stoją i po lewej i po prawej stronie drogi. 
Z mapki którą mam, wyraźnie nie wynika ( z reszta pytałam też Panią Teresę) czy to jest na słupach po lewej 
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czy po prawej, bo po jednej stronie jest jeden właściciel a po drugiej jest kilku właścicieli i teraz pytanie czy 
są uzgodnienia, bo była mowa o zainstalowaniu skrzynki jeśli dobrze rozumiem, czy tam były jakieś 
perturbacje z zamontowaniem skrzynki, tak? 
Wójt Józef Maciejewski- to zakład energetyczny wydaje takie warunki. Wystąpiliśmy o zgodę do Pro 
Mazury i taka zgoda przyszła, mówiłem o tym na posiedzeniu komisji. 
Maria Gałązka- może mi cos umknęło.. czyli ta skrzynka będzie zamontowana gdzie? na działce Pro 
Mazur? 
Wójt Józef Maciejewski- tam jest kabel, projektu jeszcze nie mamy.  
Maria Rolczyńska- warunki pobraliśmy w zeszłym roku, żeby ustalić jaka będzie wartość do budżetu tej 
inwestycji. W tym roku zakład energetyczny zmienił warunki, umowa z wykonawca jest podpisana. Teraz 
wykonawca musi ponownie zaprojektować przyłącze i w projekcie określi po której stronie czy po lewej czy 
po prawej będą te lampy.  
Maria Gałązka- jakie to będą lampy?  
Wójt Józef Maciejewski- lampy będą ledowe takie jak wszędzie.  
Maria Gałązka- ile one będą kosztowały? Niestety nie mam wyjścia to jest sołectwo, które reprezentuję, 
liczymy każdą złotówkę i zależy mi na tym żeby zrobić jak najwięcej tych lamp za zagwarantowana kwotę. 
Czyli  wszystkie te szczegółowe sprawy zostaną wyjaśnione? 
Wójt Józef Maciejewski- z naszej strony zrobimy wszystko by wykonać to jak najszybciej, ale jeśli „ 
piłeczka” będzie po stronie zakładu energetycznego z którym mamy różne doświadczenia, przykład 
chociażby jednej lampy w Gielądzie. Lampa wykonana została na wiosnę a zaświeciła po roku.. liczne 
monity , pisma nic nie dawały.   
Maria Gałązka- myślę, że jeśli nie da się tego przeskoczyć w tym roku to będziemy to kontynuowali w 
przyszłym roku, żeby to było zrobione tak jak trzeba. Czyli do tych wszystkich warunków ewentualnie będę 
mogła zajrzeć? Druga sprawa chodzi mi o sfinalizowanie czy dalszy etap prac przy skończeniu tej drogi od 
drogi Jędrychowo- Grabowo w kierunku Pro Mazur tzw. mijanka. Poszło pismo do Pro Mazur ( odczytano 
pismo).Odpowiedzi jeszcze na to pismo nie ma? Jest? 
Maria Rolczyńska- Jest. Wyrażają zgodę na przeniesienie tego kabla ale środków na materiały nie mają, a 
przymierzają się do sprzedaży tego kawałka. Wyrażają zgodę ale na materiał nie maja środków finansowych.  
Maria Gałązka- tu byłaby kwestia rozmowy na temat parametrów i kosztów tego przewodu. Jak coś maja 
kupić to musza wiedzieć co i za ile. Ja zobowiązuję się do rozmowy na ten temat z nowym właścicielem. 
Chodzi o określenie ile materiału i jakiego materiału, co jest potrzebne. Może akurat dało by się dogadać, bo 
są otwarci. I my mieszkańcy i Pro Mazury mamy taki sam w  tym interes. Chciałabym wiedzieć kiedy i co 
dokładnie będzie jeszcze robione w tej sprawie i jak to będzie wyglądało.  
 
Zygmunt Duda- moja interpelacja dotyczy udrożnienia kanalizacji burzowej w Rybnie, tam gdzie ostatnio 
została wykonana część chodnika. Chodzi o odpływ z drogi wojewódzkiej, chodzi o naszą część. Kiedyś 
było to robione i robił to ZGK z Warpun. Proszę też o skierowanie pisma do Zarządu Dróg Powiatowych w 
sprawie wycinki drzew na zakręcie przy wjeździe do pałacu, bo nie ma możliwości minięcia się. A na drodze 
Rybno-Sorkwity jest dużo drzew topól, które są pousychane i warto było by zrobić z tym porządek. 
Udrożnić na drodze wojewódzkiej ul. Kościelna dwie studzienki i przy szkole dwa przepusty po prawej i po 
lewej stronie.  
Mam pytanie co z pomostem i świetlicą? Prosiłbym o odpowiedź jak wygląda sytuacja i kiedy ewentualnie 
realizacja. Na komisji rozmawialiśmy o oświetleniach i zorientowałem się, że mieszkaniec który wybudował 
się w Rybnie kupił lampy solary , które się same ładują. Czy jest taka możliwość, bo koszt ich jest około 300 
zł, zamontowania takich w miejscach gdzie brakuje oświetlenia ulicznego, placach zabaw itp. będę 
wnioskował, bo tez nie mamy podłączonego oświetlenia na placu zabaw przy scenie. 
 
Barbara Zmitrowicz-Wiszniewska- proszę o zwrócenie się do PZD w Mrągowie o załatanie dziur na 
drodze w kierunku Gielądu tuz przy zjeździe z DK nr 16 za zakrętem. Większe z tych dziur zostały 
zalepione, mniejsze zostały, nie rozumie tego. Dla mnie to niedbalstwo, bo dziury były łatane i można było 
to zrobić porządnie. 
Wójt Józef Maciejewski- ja zwracałem uwagę na tę sprawę dla PZD, bo w momencie kiedy była wyrwa w 
chodniku mogli to zrobić  tylko, że tam nie ma z kim rozmawiać. Jak tylko jeden z pracowników jest na 
urlopie to pan Dyrektor jakoś nie czuje tematu dróg.  
Maria Gałązka- dołączę się też do tematu gałęzi i utrzymania stanu dróg powiatowych. Wydaje mi się, że 
jako Rada Gminy powinniśmy wystąpić w tej sprawie, bo utrzymanie przez powiat dróg to naprawdę budzi 
wiele wątpliwości. Chodzi mi też o drzewa w stronę Jędrychowa, wykaszanie poboczy, temat dziur i 
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prosiłabym o informacje czy ewentualnie w kwestii tego rowu w Maradkach cos poczyniono czy nie , w 
prawdzie mieszkańcom to aż tak na tym rowie nie zależy, bo byłam na spotkaniu rady sołeckiej, ale my 
mamy na piśmie informacje ,ze droga nie odpowiada parametrom drogi publicznej i teraz pytanie czy my cos 
z tym zrobimy czy my nic nie będziemy robili, bo po tej drodze poruszają się nie tylko członkowie rady 
sołeckiej i mieszkańcy Maradek.  
 
Manfred Zembowski- parking jest własnością gminy zatem wnioskuje o pomalowanie pasów 
parkingowych. 
 
Mariola Plichta – wnioskuję o przerzedzenie zadrzewienia wzdłuż jeziora Lampackiego przy nowo 
powstałej drodze pieszo-rowerowej. Począwszy od hangaru wzdłuż chodnika po lewej stronie usunąć te 
chaszcze żeby było widać jezioro.  
Maria Rolczyńska- cały teren ciągu pieszo-jezdnego cała wschodnia część, od ścieżki do jeziora jest objęty 
ochrona konserwatora.  
 
Maria Gałązka- co prawda na komisji tez już mówiłam, ale moc prawną mają sesje to muszę powtórzyć. 
Chodzi o rozpoczęcie budowy naszych wiatek. Możemy rozpoczynać?  
Maria Rolczyńska- nie ma sprzeciwu do zgłoszenia, więc myślę, że tak.  
Maria Gałązka- wytyczymy i przed jakimiś tam wykopami poprosimy Panią czy Pana Wójta, osoby 
kompetentne,które by przyjechały zerknęły czy wszystko jest zgodnie, żeby nie było potem nieporozumień, 
rozbiórek itp.  
 
Sylwester Książkiewicz- przyłączam się do wniosków jeśli chodzi o PZD łatania dziur i wykaszania 
poboczy, jak wygląda sytuacja z wykonaniem poprawek przy naszej świetlicy i remizie. I drugie pytanie czy 
gmina brała udział w projekcie na połączenia autobusowe, które miały wejść i czy będą jakieś nowe 
połączenia w naszej gminie czy korzystaliśmy. Prośba by zwrócić się do Starosty czy Burmistrza czy jest 
możliwość puszczenia autobusów miejskich przez Gizewo-Zyndaki chociaż dwa kursy, bo z tego co wiem w 
Polskiej Wsi autobusy miejskie stoją i czekają może w to miejsce pojechać przez Gizewo-Zyndaki wracając 
do Mrągowa, być może będzie to rentowne.  
 
 
Dot. pkt 7. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych 
Nie było.  
Mariola Plichta- zaprosimy na następna sesję zaprosimy Panią Starostę w kwestii utrzymania dróg 
powiatowych.  
 
Dot. pkt 8 Informacja Wójta o pracach w okresie między sesjami.   

 
Od ostatniej IX sesji Rady w dniu 28.06 br.  był to sezon urlopowy, uczestniczyłem w: 
29.07- odbiór II etapu wodociągu w Borowskim Lesie.  
29.07- objazd gminy wraz z współpracownikami. 
7.08- narada Dyrektorów szkół w sprawie organizacji nowego roku szkolnego 2019/2020. 
8.08- Powiatowe Święto Policji w Mrągowie. 
17-18.08- IX Festiwal Kultury Mazurskiej.  
 
Dot.pkt 9 Sprawy różne.  
 
Radna Maria Gałązka- proszę Państwa w sprawach różnych chciałam mianowicie zwrócić uwagę państwa 
na temat, który tez omawialiśmy na komisji, chodzi o całokształt organizowanych imprez u nas w gminie i 
określenie ich warunków i gratyfikację organizatorów czyli sołectwa, zachęcenie sołectw do udziału, bo są 
to niewątpliwie fajne imprezy ale trzeba je dopracować i mam tutaj wniosek co prawda w sprawach różnych 
żebyśmy zaplanowali jakąś komisje czy sesję, gdzie będą sołtysi, gdzie dokładnie przeanalizujemy wszystko 
jeśli chodzi o organizacje imprez na następny rok.  
 
Wójt Józef Maciejewski- Szanowni Państwo, chciałbym w punkcie sprawy różne omówić kwestie związane 
z grantami sołeckimi, których jak Państwo wiecie Gmina Sorkwity nie uzyskała. To już taka informacja była 
składana na sesji. Na połączonych komisjach w dniu 26 czerwca br.z ust Pani Radnej Marii Gałązka padł 
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zarzut a raczej stwierdzenie, że gmina Sorkwity nie otrzymała tych grantów z uwagi na to, że  słabo 
współpracuje z Sejmikiem Województwa Warmińsko - Mazurskiego, a konkretnie z urzędem 
marszałkowskim. Takie stwierdzenie padło. Oczywiście zdziwiony byłem…,że jeśli tak było to kto z Urzędu 
Marszałkowskiego wypowiedział tego typu ocenę.. Usiłowałem przez kilka dni..Pani Maria obiecała że poda 
imię i nazwisko wraz ze stanowiskiem służbowym osoby , która taka informacje przekazała, przez kilka dni 
dzwoniłem, po komisji prosiłem żeby podać... Sprawa jest prosta-jeśli ktoś cos twierdzi, to muszą być 
podstawy żeby mieć na to dowody. W związku z tym ,że nie uzyskałem takiej informacji co do tej osoby 
informującej, bo to jest poważny zarzut, który kładzie cień między Gmina Sorkwity-samorządem                             
a samorządem Województwa- najważniejszą instytucją, która jest w dyspozycji znaczących środków 
finansowych. Chcę powiedzieć, że od 2011r Państwo byliście tego świadkami, że udało nam się zrealizować 
kilkadziesiąt różnych mniej ważnych lub ważnych projektów, rozpoczynając od kotłowni w Sorkwitach 
gdzie pośrednikiem był również Urząd Marszałkowski, bo było to w ramach regionalnego programu 
operacyjnego, to były również pomosty, sala gimnastyczna, gdzie pośrednikiem był Wydział Sportu                        
i Turystyki Urzędu Marszałkowskiego, bez którego sprawa by w ogóle nie ruszyła. Pozyskanie tego 
dofinansowania ponad 300 tys., więc uważam i prosiłbym aby w ewentualnych wypowiedziach używać 
celnych spostrzeżeń. W związku z tym ,że nie uzyskałem wówczas od Pani Radnej personaliów osoby                      
i informatora, pozwoliłem sobie wystąpić do Urzędu Marszałkowskiego - wójt odczytał treść pisma z dnia                         
2 lipca 2019r adresowane do Pani Sylwii Jaskulskiej, oraz odpowiedź z Urzędu Marszałkowskiego z dnia                
4 lipca br.  
Proszę Państwa mam taka prośbę aby starać się przedstawiać rzetelne informacje, bo nie ukrywam, że 
informacją tego typu byłem zaskoczony i zażenowany początkowo myśląc, że faktycznie tak to miało 
miejsce, że te kryteria dodatkowe pozaregulaminowe…rozmawiałam także z adresatka tego naszego pisma i 
powiedziała ,że absolutnie.., że współpraca samorządu Gminy Sorkwity z Urzędem Marszałkowskim jest 
wzorcowa i jakiekolwiek inne kryteria, które mogłyby wpłynąć na wybór bądź odrzucenie takiego wniosku 
w tym przypadku nie wchodziło. Dlatego taka prośba jeśli cos wypowiadamy publicznie starajmy się być 
odpowiedzialni za słowa. Jeśli ja powołuję się na kogoś to podaję również źródło informacji, niestety tu ze 
strony pani radnej , mimo wielokrotnych telefonów nie uzyskałem takiej informacji. ..a można to było po 
prostu załatwić o wiele krótsza i mniej formalna drogą. Także jeszcze raz apeluje do Państwa.. ja mam 
telefon  24 godz/dobę 7 dni w tygodniu. Ludzie do mnie dzwonią w różnych sytuacjach  o różnych porach i 
w różnym stanie ja te telefony zawsze odbieram. Od 2011r odkąd jestem Wójtem  to zawsze poczytywali 
sobie aby wobec radnych mówić i dobre wiadomości ale także informować o złych wiadomościach.                      
Nie chodzi oto żebyście się dowiadywali gdzieś pokrętnie, dzwońcie do źródła, do pracowników bo tu jest 
prawdziwe źródło informacji i obiektywnej prawdy, natomiast uruchamianie telefonów i szukanie spiskowej 
teorii dziejów czy innych podejrzliwych sytuacji to nie jest mój styl działania Proszę Państwa. Już z 
doświadczenia to wiem, że jestem w stanie stanąć przed ludźmi i powiedzieć prawdę, jeśli mylę się  to 
powiem to i przeproszę. Nie może być tak, że mówi się półsłówkami czy niedomówieniami i później należy 
się tylko domyślać. Gorąca prośba –żebyśmy szanowali się nawzajem, róbmy tak aby tych niedomówień 
uniknąć. Tutaj jeszcze odwołam się do ostatniego zdania, które padło na ostatnim posiedzeniu komisji. 
Zdanie wypowiedziane przez Panią Radną. Wypowiedziane zdanie to pytania retoryczne i oczywiście nikt 
nie odpowiedział na tak. Pani zadała pytanie kto z Państwa czuje się nękany moimi telefonami, na kogo 
wypisywałam różne skargi, sprawy czy jest komuś to wiadome, czy ktoś był przez mnie szczuty                          
i ewentualnie na kogo, czy zastraszany.  Proszę Państwa ja odebrałem do siebie dlatego ,że rozmawiając z 
panią Maria faktycznie powiedziałem, że jeśli ma Pani  jakieś pytanie to faktycznie  pytać u źródła  nie 
wydzwaniać po radnych.. tak było. To dotyczyło wykonywania telefonów, natomiast już na pewno nie padły 
stwierdzenia ,że ja powiedziałem że ktoś kogoś zaszczuwa, że ktoś na kogoś pisze skargi etc.. takiego  
stwierdzenia nie było. Jeśli ktoś próbuje ten temat rozwinąć w taki sposób żeby zepsuć nasze wzajemne 
realizacje to nie tędy droga.. ja bardzo apeluję to co mówimy, mówmy w pełni odpowiedzialnie. A jeśli 
chodzi o rozmowy to nauczony wieloletnim doświadczeniem samorządowca niektóre rozmowy 
przeprowadzam przy świadkach  z włączonym telefonem, żeby potem nie było że ja coś dodaję i na te 
rozmowy które prowadziłem z panią Marią byli świadkowie. Gdyby była jakaś uwaga nieprecyzyjności 
mojej wypowiedzi to…i apeluje Proszę Państwa współpracujemy ze sobą a nie szukajmy jakiś 
niestworzonych rzeczy.. Pani Mario wydawało mi się że nam się dobrze współpracuje, kiedy Pani była w 
trudnych sytuacjach życiowych wie Pani że Pani pomagałem jak tylko było można i jest mi niezmiernie 
przykro, że pani stawia czasami takie tezy i działania, które sa naprawdę poniżej mojej godności. 
Dziękuje serdecznie za uwagę.  
Radna Maria Gałązka- niestety ale musze się do tego odnieść. Panie Wójcie zacznę od końcówki.. Proszę 
państwa ja jeżeli komukolwiek pomagam, cokolwiek robie…tak to jest prawda zaangażował się Pan 
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bardzo…jeżeli cokolwiek pomagam i robie cokolwiek ludziom którzy mnie o coś proszą to: po pierwsze nie 
oczekuje od nich posłuszeństwa, nie oczekuję ukłonów, bo uważam że nie jest  to pomoc tylko nie wiem co, 
nazwijcie Państwo to sami. Jak pomagam to robię to bezinteresownie, bo po prostu tak trzeba- to jest 
pierwsza sprawa. Pracowało mi się z panem bardzo dobrze i mam nadzieję, że dalej będzie mi się dobrze 
współpracowało tylko nie wiem dlaczego zaczęła się ta alergia pod moim adresem, bo nie jest tajemnicą, że 
większość z was jak rozmawiamy a na szczęście rozmawiamy , to dziwicie się  i zastanawiacie się skąd jest 
taka reakcja Pana, gdzie ja nie skończę jeszcze mówić a Pan jest już poirytowany, coś tu jest nie tak. Jeśli 
chodzi  o rozmowę z kimkolwiek i jakąkolwiek to proszę Państwa raz że obowiązuje nas RODO a dwa nie 
mam w zwyczaju powtarzać rozmów które przeprowadziłam z kimkolwiek, dlatego nie będę mówiła, Pana 
też nie wymieniłam. Skoro Pan powiedział, że odebrał Pan to.. pytanie retoryczne to dobrze, że Pan 
powiedział, tylko Panie Wójcie jest mi bardzo przykro, bo w ten sposób nawet mąż ze mną nie rozmawia tak 
jak rozmawiał Pan wtedy ze mną. Powiedział Pan, że rozmowa była przy świadkach ? kto był wtedy? 
Wójt Józef Maciejewski- Pani Skarbnik. 
Radna Maria Gałązka- Pani Skarbnik była przy tej rozmowie? To było na dyżurze.. 
Wójt Józef Maciejewski- nie, była przy rozmowie telefonicznej.  
Skarbnik Anna Łuciuk-  byłam przy rozmowie telefonicznej i Pan Wójt powiedział, że dobrze by było 
żeby rozmawiać bezpośrednio a nie dzwonić po radnych.  
Radna Maria Gałązka- proszę Panią do radnych to ja mam prawo zadzwonić i będę dzwoniła jeśli będzie 
taka potrzeba.  
Skarbnik Anna Łuciuk- ale ja w tej chwili nie wypowiadam się jakie Pani ma prawa tylko mówię, że 
byłam przy takiej rozmowie.  
Radna Maria Gałązka- to dziwne że siedzi Pani przy Wójcie, przy telefonie, no dobrze, rozumiem. I teraz 
jeśli chodzi o sprawę z Urzędem Marszałkowskim rozmawiałam nie raz i ta rozmowa była bardzo grzeczna, 
bardzo merytoryczna i bardzo kulturalna, bo wiecie co chciałam wyjaśnić? Chciałam wyjaśnić mianowicie 
to, dlaczego zgłoszono Choszczewo.  To my jako radni jesteśmy od tego żebyśmy informowali sołectwa 
,żeby sołectwa napisały programy i propozycje, żebyśmy usiedli i na tej podstawie wybrali najlepszy 
program, żeby tutaj wszystkich zaangażować. Okazało się, żę Choszczewo- nie mam nic przeciwko pani 
sołtys i Choszczewu. Mam tylko pretensje, że mówicie że nie było czasu. Mieliście czas zwołać zebranie, 
mieliście czas wypowiedzieć się na zebraniu a nie było czasu powiedzieć na radzie? Tak się nie robi, nie 
pierwsza sytuacja. I jeśli chodzi o współprace gminy z Urzędem Marszałkowskim to gdyby nie było od razu 
nerwowo i wyskakiwania to proszę Państwa dowiedzieli byśmy się ,że współpraca to jest wtedy jeżeli Urząd 
Marszałkowski ma wybrane sołectwo, a są różne zasady w tym sołectwie a jest ono zgłoszone np. do 
współpracy z uniwersytetem tam są robione badania tam sa przeprowadzane różne jakieś ankiety czy to jest 
taka ujma na honorze? Nie, nie…i tu przede wszystkim to trzeba spokojnie, nie możemy się ustawiać. Pani 
Wójcie, Pan jest także moim Wójtem i gdybym miała w tej chwili wybór głosowania na kogoś innego proszę 
mi wierzyć, że nie kierowałabym się emocjami tylko glosowałabym dalej na Pana i mam nadzieję, że dalej 
będzie nam się pracowało tak jak trzeba, a pytania ..ja bardzo chętnie nie zadawałabym żadnego pytania 
niewygodnego. Niestety  muszę, dziś też się ograniczyłam do niektórych tylko pytań, bo mam nadzieję że 
następne nie będą potrzebne. Naprawdę jestem bardzo ostrożna i proszę mi nie zarzucać tonu bo tak mnie po 
prostu bozia stworzyła. Mówię  głośno, wyraźnie i dosadnie co nie znaczy że mówię złośliwie. Proszę 
państwa nikt nie jest w stanie sprawić, że będę szła po takiej czy po innej linii. Ja naprawdę mówię to co 
myślę i reprezentuje ludzi. Ja  mam obowiązek i świadomość, że ja muszę reprezentować ludzi i proszę się 
nie obrażać bo wszyscy mamy taką samą rolę…a oceniana jestem zupełnie inaczej. Zaczynając od diet-a co 
wypisuje? Gdzie wypisuje? Zwróciłam się do biura analiz prawnych i jaki jest efekt? dla Państwa to jest nie 
ważne, natomiast w sprawie dróg gdzie wypisuję? Poszło przez gminę i będę sprawdzała, bo jeśli czegoś nie 
jestem pewna to będę sprawdzała i w zakładzie energetycznym i w sejmie i senacie u wojewody wszędzie. 
Nie podpiszę się pod niczym czego nie rozumiem. 
 
Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta  - szanowni państwo odkąd  jestem radną w naszej pięknej 
gminie, nikt nigdy mnie do niczego nie zmuszał, nie proponował żadnych linii.. Każdy ma prawo i ja tak to  
odbieram. Zawsze uważałam, że miałam prawo  do wyrażenia swojej opinii na dany temat, nikt mnie nie 
blokował. Od tego są posiedzenia komisji, sesji ..wiadomo czasem się mylimy, czasem mamy podniesiony 
głos. Chciałabym i zależy mi bardzo na tym, żeby nasze relacje były oparte na normalnym zaufaniu, czasami 
trzeba odpuścić Pani Marysiu.. te doszukiwanie się nie wiadomo gdzie…mamy kompetentnych ludzi w 
urzędzie gminy to sa naprawdę ludzie z doświadczeniem, niektórzy z 40letnim stażem… 
Radna Maria Gałązka-i efekt jaki? Mamy wykładnie prawną i  nic.. 
Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta  - mamy ludzi z dużym doświadczeniem i trzeba do nich 
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przychodzić, pytać, na pewno da się tutaj na miejscu wszystko wyjaśnić, jeżeli nie to jak najbardziej, nikt nie 
broni dopytywać gdzie indziej. Mi zależy jako Przewodniczącej rady żebyśmy ze sobą współpracowali, 
żebyśmy mieli ze sobą bardzo dobre relacje, żebyśmy się nie dzielili na jednych –drugich tych wójta i tych 
nie wójta, bo czegoś takiego nie ma. Jesteśmy radnymi Rady Gminy Sorkwity, wszystko co robimy, decyzje 
które podejmujem, podejmujemy dla dobra mieszkańców. Nie kierujemy się swoim dobrem, czasami 
kierujemy się wbrew temu co myślimy ale kierujemy się dobrem ogółu., co nie raz uczyniłam, nie raz 
pieniądze przekazało się np. na Rybno co pan Zygmunt potwierdzi tak? Bo kierujemy się dobrem gminy i 
dobrem ogółu i na tych relacjach mi zależy i proszę żebyśmy tego nie zepsuli, bo jak patrzę na to co się 
dzieje w Powiecie to ręce opadają.. Nie chciałabym aby taka atmosfera panowała u nas w gminie i nie chodzi 
oto żeby nie wypowiadać swojego zdania na głos, jak najbardziej trzeba wypowiadać.  Od tego jesteśmy  
będziemy się spierać jak najbardziej ale nie obrażajmy się , nie mówmy sobie za placami, nie chwytajmy się 
za słówka, bo to tak wygląda. Czasami zachowujemy się gorzej jak dzieci.. jakieś insynuacje, snucie że jeden 
drugiemu cos powiedział, że szczuje itp. jak pani na komisji powiedziała. .ja podchodzę do tego tak jak 
Wójt, jeśli mam komuś cos do powiedzenia mówię to wprost … 
Radna Maria Gałązka- ale tu odpowiedź padła.. to nie były insynuacje.. 
Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta  - ale nie doszukujmy się… 
Radna Maria Gałązka- ja biorę to kark, każdy może być zdenerwowany, poniosło Pana. Dobra, koniec , nie 
ma tematu. 
Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta  - każdy ma gorsze czy lepsze dni, ale ja was jeszcze raz 
bardzo proszę o współpracę, aby ta współpraca układała się wzorowo tak jak to było dotychczas.  
Skarbnik Anna Łuciuk – chciałam się jeszcze odnieść do tego…Pani Mario Radna, po raz kolejny 
podważa Pani moje kompetencje.. ponieważ twierdzi Pani, że pomimo jakiś tam opinii, których ja nie 
widziałam i go gminy one nie wpłynęły z biura poselskiego bodajże.. ja wykonuję dalej uchwałę, tak? O 
dietach, tak? No tak Pani dzisiaj powiedział, że pomimo że jest opinia prawna to dalej płacimy diety jak 
płacimy. Płacimy diety proszę państwa jeszcze raz podkreślam, żadna opinia z biura poselskiego nie jest dla 
mnie miarodajna. Mam uchwałę Rady Gminy naszej , która jest dla mnie aktem prawa miejscowego i póki 
ona nie została zakwestionowana przez Wojewodę, przez Sąd jest ona aktem prawa które ja muszę 
wykonywać i na podstawie jego będziemy diety płacić tak jak płacimy.  
Radna Maria Gałązka- przepraszam bardzo.. czy to było Pani adresem czy może to było …i właśnie to jest 
to- Radnym Rada ustanawia przepisy prawa, rada głosuje, decyduje a Wójt wykonuje uchwały. Pani Ani ja 
bardzo proszę ja jeżeli będę miała pretensje do pani ja wyraźnie wskażę na Pani osobę, póki co nie ruszałam 
Pani. Proszę zatem spokojnie. 
Skarbnik Anna Łuciuk- ale ja się czuję odpowiedzialna za budżet… 
 
Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta  - zapraszam wszystkich na dożynki gminne do 
Choszczewa w dniu 8 września 2019r.  
 
Radna Maria Gałązka- a ja oficjalnie chciałabym zaprosić Pana Wójta z małżonką i Panią Przewodniczącą 
z małżonkiem na dożynki 21 września w Jędrychowie. 
 
Radna Mirosława Król- zapraszam wszystkich jutro na zabawę do Zyndak na festyn „pożegnanie lata”  
 
Dot.pkt 10 Zamknięcie Sesji. 
 
 
Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta  zamykam X Sesję Rady Gminy Sorkwity. 
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